
W NUMERZE:

•  X III Dożynki Gminne
•  23 września w niedzielę 

wybory uzupełniające
• I etap Tropikalnej Wyspy 

rośnie!
• Czy będziemy budować 

nowe przedszkole?
• GZGK już  funkcjonuje

KURIER
Nr 55
sierpień/wrzesień 2007 
Nakład: 1.500 egz. 
ISNN 1428-605X

M A R K L O W I C  K I
D w u m i e s i ę c z n a  G a z e t a  S a m o r z ą d o w a

XIII
Dożynki
Gminne
W niedzielę 2 września br. odbyły się w 
Marklowicach Gminne Dożynki. Staro
stami tegorocznych dożynek byli Kata
rzyna Putek i Tadeusz Marcol.
Dożynki świętowano po raz trzynasty w 
naszej miejscowości i chociaż nikt w 
Marklowicach w zabobony nie wierzy, 
na wszelki wypadek w tym dniu pozamy
kano w domach wszystkie czarne koty.
Po raz kolejny przekonaliśmy się, że 
marklowickie imprezy wysyłają w świat 
jakieś szczególne sygnały, wabiące 
mieszkańców okolicznych gmin. Bo 
czym wytłumaczyć obecność na dożyn
kach blisko 10 tys. osób.

Tradycyjnie uroczystości święta plonów rozpo
częły się od porannych mszy w tutejszych kościo
łach. Punktualnie o godzinie czternastej z placu 
przed Zameczkiem, ulicami: Wyzwolenia, Krakusa, 
Szymanowskiego, Goplany na plac za budynkiem 
urzędu gminy ruszył dożynkowy korowód. Wystro
jone konie ciągnęły bryczki i powozy, a w nich 
oprócz starostów tegorocznych dożynek, władz sa
morządowych gminy, zasiedli m. in. poseł Henryk 
Siedlaczek, senator Antoni Motyczka, wicestarosta i 
przewodniczący rady powiatu wodzisławskiego oraz 
prezes SKR w Wodzisławiu ŚI.

Poprzebierani uczestnicy korowodu odgrywali 
różne scenki, które były nagradzane brawami i sal
wami śmiechu. Obok starych pojazdów w korowo
dzie pojawiły się także współczesne maszyny. Starej 
daty przystrojone traktory, przynajmniej w korowo
dzie nie ustępowały miejsca nowemu sprzętowi rol
niczemu. W tym roku w korowodzie udział wzięło

(Ciąg dalszy na stronie 2)
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(Ciąg dalszy ze strony I)
38 pojazdów i jak co roku komisja wyróżniła te, które 
prezentowały się najefektowniej. Pierwsze miejsce zdobył 
pojazd z ulicy „Szwame Gacie” o tematyce „To były Cza
sy”, prezentowany przez rodzinę Szulików. W nagrodę 
Szulikowie otrzymali półtuszę wieprzową. Drugie miejsce 
przyznano pojazdowi z ulicy „Wierciejki” o tematyce 
„Torg z kosmosu” holowanemu przez traktorzystę Janusza 
Idzika, a trzecie miejsce przypadło pojazdowi z ulicy 
„Szczaniec” - „Głożynioki”, który do Marklowic przyje
chał z... Głożyn. Komisja konkursowa nagrodziła 11 ekip, 
a pozostałe otrzymały nagrody pocieszenia. Warto w tym 
miejscu zaznaczyć, że pojazdy w korowodzie udekorowa
ne zostały przez młodzież i dzieci, co wróży dobrze na 
przyszłe lata imprezom organizowanym w Marklowicach.

Zgodnie z tradycją główne uroczystości święta planów 
odbyły się na scenie za budynkiem urzędu gminy. Rozpo
częły się od przekazania przez starostów dożynek Kata
rzynę Putek i Tadeusza Marcola na ręce wójta Gminy 
Marklowic Tadeusza Chruszcza oraz przewodniczącego 
Rady Gminy Andrzeja Brychcego chleba upieczonego z 
tegorocznych zbiorów. Wójt Gminy uhonorował zasłużo
ne gospodynie i rolników: Annę Zniszczoł, Józefa Pawel- 
ca, Annę Gołąb, Karola Krawuczke, Józefa Szotek oraz 
Henryka Grzonkę. Ogłoszone zostały również wyniki 
przeprowadzonego w naszej miejscowości konkursu 
„Estetyczne Otoczenie Domu”. Pierwsze miejsce komisja 
konkursowa przyznała Mireli i Zbigniewowi Stenclom, 
drugie Bożenie i Leonowi Warzeszkom, a trzecie równo
rzędnie Jolancie i Ryszardowi Węglorzom oraz Renacie i 
Czesławowi Polnikom. Ponadto wyróżnienia przyznano 
Janinie i Romanowi Sławkom oraz Bernadecie i Jackowi 
Smołkom.

W części artystycznej wystąpiło Koło Gospodyń Wiej
skich oraz chór Spójna. Największym zainteresowaniem 
uczestników imprezy cieszyły się wyścigi crossowe. Do 
walki na specjalnie przygotowanym torze stanęły konie 
pociągowe i ciągniki. Konkurs „Cross-Racing Vojt Cup 
Marklowice 2007” w zawodach koni mechanicznych o 
„Dętkę wójta Gminy” wygrał Krzysztof Juraszek, przed 
Marcinem Wodeckim i Wojciechem Pająkiem. Natomiast 
drugi z konkursów — „Cross-Racing Vojt Cup Marklowi
ce 2007” w zawodach koni pociągowych o „Podkowę 
Wójta Gminy” wygrała Maria Kaczyna, przed Dawidem 
Grabcem i Robertem Radeckim.

Widowiskowy pokaz zakończyła prezentacja quadów i 
motocykli KTM, który zorganizowali Piotr Salamon i 
Dawid Sachs. Po konkursowych zmaganiach na uczestni
ków zabawy czekały jeszcze występy kabaretowe i kon
certy muzyczne.

O godz. 20.30 przy sztucznym oświetleniu na boisku 
przy Szkole Podstawowej nr 1 rozegrano finał Dożynko
wego Turnieju Piłki Nożnej Pięcioosobowej o „Puchar 
Wójta Gminy Marklowice” (relacja na stronie 12).

Organizatorzy dziękują Wszystkim, którzy w jakikol
wiek sposób przyczynili się do uświetnienia XIII Dożynek 
Gminnych. Szczególne podziękowania organizatorzy kie
rują za pośrednictwem „Kuriera Marklowickiego” do 
sponsorów tegorocznych dożynek: Firmy Sachs Trans 
Marek Sachs z Radlina, Firmy „Bobo” Edward Szebera 
Tyskie, Studia Fryzjerstwa i Urody „Selene” z Marklowic 
Izabela Salamon, Szkółki Drzewek Owocowych i Ozdob
nych -  Jana Bugiela z Marklowic, Piekarni Jolanty War- 
czok, FHU Ogrodnik -  Agnieszki Koszut z Marklowic, 
Firmy „Promil” z Jankowie.

„Dziennik Zachodni”
ocenił śląskich parlamentarzystów
Wśród śląskich parlamentarzystów, bezkonkurencyjnie naj
większą aktywnością w pracach Sejmu wykazał się Marklo- 
wiczanin z pochodzenia - poseł Henryk Siedlaczek.

Poseł ma na swoim koncie 210 
wypowiedzi w trakcie posiedzeń 
Sejmu, oprócz tego złożył 117 
interpelacji, (wg. artykułu za
mieszczonego w Dzienniku Za
chodnim z dnia 7 września br. nr 
209, str. 5), 23 zapytania, 48 
oświadczeń i 3 pytania bieżące. 
To absolutny rekord w skali na
szego województwa.

To również wyraz ogromnej 
woli działania na rzecz m.in. oby
wateli, organizacji, samorządów 
lokalnych -  zwłaszcza z obszaru 
Śląska. Szczególną uwagę poseł 
Siedlaczek poświęcił sytuacji 
gmin górniczych, borykających 
się z trudnymi problemami m. in. 
degradacji środowiska naturalnego 
i związanymi z tym obciążeniami 
finansowymi, biorąc aktywny 
udział w pracach nad ustawami: o 
kosztach sądowych w sprawach 
cywilnych, o deputatach węglo

wych, o restrukturyzacji górnic
twa, na której podstawie udało się 
pozyskać -  m. in. dla budżetu 
Marklowic - kwotę 2,8 min zł. To 
tylko kilka przykładów rzetelnej, 
faktycznej pracy poselskiej, dają
cej wymierne efekty naszej spo
łeczności i nie tylko. Wiele jest 
spraw „drobniejszych”, równie 
istotnych, które za sprawą posła 
znalazły swój pozytywny finał. 
Nie sposób ich wszystkich wymie
nić. Wiele z nich zgłaszanych było 
również w jego Biurze Poselskim 
znajdującym się budynku Urzędu 
Gminy Marklowice.

Tak ogromny dorobek pracy 
poselskiej to wynik konsekwencji, 
rzetelności i kompetencji działa
nia, a także umiejętności zrozu
mienia problemów ludzi, którzy 
niejednokrotnie zwracają się o 
pomoc.

nne

str. 2 Kurier Marklowicki nr 55



W GMINIE

23 września w niedzielę 
-  wybory uzupełniające
W dniu 30 kwietnia br. zmarł nagle nasz radny Tadeusz Nawrat. 
Zgodnie z ordynacją wyborczą wolny mandat radnego należy uzupeł
nić w drodze wyborów uzupełniających, w okręgu wyborczym, w któ
rym wystąpił wakat.

Zgodnie z zapisem ustawy o samorzą
dzie terytorialnym do urn w dniu 23 wrze
śnia br. udadzą się tylko wyborcy za
mieszkujący okręg nr 1 w Marklowicach 
(w prasie mylnie podano, że wszyscy, 
którzy głosują w Szkole Podstawowej Nr
1). Okręg wyborczy nr 1 w Marklowicach 
to mieszkańcy ulic: Astrów, Boczna, 
Działkowa, Kanarkowa, Nowa, Osiedle 
Kolorowe, Porzeczkowa, Prosta, Sporto
wa, Spacerowa, Widokowa, Wiosny Lu
dów od nr 1 2 - 5 2  (parzyste) i od nr 5 -  
63 (nieparzyste), Wyzwolenia od nr 174 — 
216 (parzyste) i od nr 79 -  133 
(nieparzyste).

Swojego kandydata na radnego zgłosi
ły trzy komitety wyborcze. Nazwiska i 
imiona radnych podajemy w kolejności, 
która została ustalona w wyniku losowa
nia, są to:

BIERSKI Kazimierz Stanisław lat 34
- KWW „ODNOWA”
WESOŁY Jerzy lat 53
- KWW DBAMY O MARKLOWICE
MAŃKA Jarosława lat 40
- KWW NA RZECZ SPOŁECZNOŚCI 
LOKALNEJ

W wyborach uzupełniających, jak 
już wspomnieliśmy, wybierać będziemy 
tylko 1 radnego przez postawienie zna
ku „x” na karcie wyborczej obok nazwi
ska kandydata.

Przypominamy, że odmiennie jak w 
poprzednich wyborach głos będzie ważny 
tylko i wyłącznie wtedy, gdy będziemy 
głosowali na 1 wybranego przez siebie 
kandydata. Każdy inny sposób głosowa
nia skutkować będzie tym, że oddany głos 
będzie nieważny.

Lokal wyborczy mieścił się będzie w 
Szkole Podstawowej nr 1. Głosować bę
dziemy mogli od godziny 6.00 do 20.00. 
Powołana Gminna Komisja Wyborcza, 
będzie pracowała w składzie: Gabriela 
Krakowczyk - przewodnicząca, Beata 
Wodecka -  zastępca przewodniczącej, 
Maria Staszak, Joanna Somerlik, Barbara 
Kubica, Jolanta Kozielska, Janusz Marcol. 
Siedziba Gminnej Komisji Wyborczej w 
Marklowicach mieściła się będzie w Urzę
dzie Gminy Marklowice w pok. nr 205.

Zachęcamy do udziału w wyborach, 
wszak to tylko od nas zależy kto nas bę
dzie reprezentował w Radzie Gminy.

Nowe studium, nowe 
obszary pod budownictwo
Gmina Marklowice przystąpiła 
do zmiany studium uwarunko
wań i kierunków zagospodaro
wania przestrzennego ze wzglę
du na konieczność opracowania 
nowych miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzen
nego, które muszą być zgodne z 
ustaleniami studium.

Studium sporządzone w 1998 r. nie 
daje możliwości rozwoju budownictwa na

terenach, które są objęte nieznacznymi 
wpływami szkód górniczych i na dzień 
dzisiejszy dokument ten wymaga zaktuali
zowania.

W przygotowywanym studium zosta
ną m. in. wskazane nowe obszary prze
znaczone pod rozwój budownictwa miesz
kaniowego (np. okolice ul. Goplany) oraz 
tereny usług (wzdłuż głównych ciągów 
komunikacyjnych ul. Wyzwolenia i ul. 
Wiosny Ludów w ramach istniejącej za
budowy).

Zmiana studium w tym zakresie 
umożliwi przystąpienie do sporządzenia 
miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego.

Tadeusz 
Nawrat

Tadeusz Nawrat urodził się 9 
lipca 
1959 
roku w 
Marklo
wicach. 
Od tej 
pory aż 
do
śmierci 
w dniu 
30
kwietnia 
2007 r.

nieprzerwanie mieszkał w naszej 
miejscowości.

Jego działalność samorządowa, 
jako radnego, rozpoczęła się w 
1997 r., kiedy został wybrany za 
radnego Stanisława Kłoska, w 
związku z podjęciem pracy przez 
pana Kłoska w Gminnym Zespole 
Obsługi Placówek Oświatowych.

Od chwili wyboru do śmierci 
przez niespełna cztery kadencje, 
łącznie 10 lat, pełnił funkcję radne
go. W radzie gminy zasiadał w 
dwóch komisjach: Infrastruktury
Technicznej i Rozwoju oraz Spraw 
Społecznych.

Tadeusz Nawrat był też społecz
nikiem. Działał czynnie w klubie 
POLONIA MARKLOWICE, który to 
klub cząstkę swoich sukcesów jemu 
zawdzięcza.

Nagła śmierć zastała go w 
Niemczech, gdzie przebywał w 
sprawach służbowych. Pozostawił 
żonę oraz dwoje dorosłych dzieci.

Dla tych wszystkich, dla których 
śp. Tadeusz Nawrat był bliski, bę
dzie żył w ich pamięci, we wspo
mnieniach wspólnie spędzonych 
chwil.
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I etap Tropikalnej Wyspy rośnie!
Na Placu Centralnym, gdzie realizowana jest budowa I etapu Tropikal
nej Wyspy widać coraz więcej obiektów tam zaprojektowanych, a ca
łość inwestycji nabiera już ostatecznego kształtu i zrobiła spore wraże
nie na przyjezdnych, którzy odwiedzili Marklowice w trakcie tegorocz
nych dożynek.

Z dnia na dzień 
na placu budowy 
prow adzone tam 
roboty odsłaniają 
kolejne obiekty, które 
świadczą o sporym 
zakresie inwestycji.
Zakończono prace 
przy budowie parkin
gu, który wykorzysta
ny już został przy 
organizacji gminnych 
dożynek na początku 
września br. Wybu
dowano już ogrodze
nie z kamienia grani
towego z wkompono
wanymi w nie meta
lowymi elementami.
Widać koryto przy
szłej sztucznej rzeki,
która przecinała będzie teren placu. Na ce pod zaprojektowaną w nich zieleń. Nad
swoich miejscach stanęły kamienne doni- parkiem góruje scena a za nią zaplecze z

konstrukcją zadaszenia. Gotowy jest bu
dynek, w którym zlokalizowane zostaną 
toalety. Gotowa jest specjalna podsadzka, 
na której zamontowane zostaną elementy 
zaprojektowanego tam skateparku. Urzą
dzenia skateparku już są i czekają na mon
taż. Widać także zarys przyszłej ściany 
wspinaczkowej dla dzieci. Gotowe w 
części są także nawierzchnie alejek i pla
cyków, po których będzie można spacero
wać.

W ostatnim czasie na 
konto bankowe naszej 
gminy wpłynęły środki 
w wysokości ponad 800 
tys. jako udział budżetu 
państwa w realizacji 
tego zadania. Przypo
mnijmy przy okazji, 
kiedy widać teraz roz
mach prow adzonej 
inwestycji, że bez pozy
skania środków ze
wnętrznych, inwestycja 
ta nie mogłaby zostać 
sfinansowana tylko ze 
środków własnych gmi
ny. Dzięki możliwości 
pozyskania tych środ
ków w wysokości aż 75 
proc. wartości kosztów 
kwalifikacyjnych zada
nia, niebawem będzie

my mogli cieszyć się w Marklowicach 
kolejną oddaną do użytku inwestycją.

Z PRAC
RADY GMINY MARKLOWICE

X Sesja Rady Gminy Marklowice 
28 sierpnia 2007 r.

Radni zapoznali się z informacją dot. bezpieczeństwa w Mar
klowicach, przedstawioną przez Dariusza Ostrowskiego —
Komendanta Powiatowego Policji.
Rada Gminy przyjęła uchwały w sprawie:
• Zmiany w uchwale dotyczącej wysokości opłat za świad

czenia Przedszkola Publicznego w Marklowicach. Ustalo
no miesięczną opłatę stałą za przygotowanie posiłków, 
płatną z góry w ustalonym terminie za dany miesiąc w 
wysokości: 40 zł przy korzystaniu z dwóch i trzech posił
ków dziennie. 20 zł przy korzystaniu z jednego posiłku 
dziennie. Miesięczna opłata stała nie podlega obniżeniu 
ani zwrotowi w razie nieobecności dziecka w przedszkolu.

• Zmiany uchwały z dnia 29 czerwca br. w sprawie realiza
cji zadań inwestycyjnych na br., przeznaczając na realiza
cje zadań inwestycyjnych z budżetu Gminy Marklowice 
kwotę w wysokości 22.283.137,42 zł.

• Udzielenia pomocy de minimis w formie zwolnienia z po
datku od nieruchomości.

• Udzielenia bezzwrotnej pomocy finansowej z budżetu 
Gminy Marklowice w wysokości 10 tys. zł dla Gminy Dą
browa Zielona w pow. Częstochowskim, poszkodowanej 
w wyniku trąby powietrznej w dniu 20 lipca br.

• Udzielenia bezzwrotnej pomocy finansowej z budżetu 
Gminy Marklowice w wysokości 10 tys. zł dla Gminy Ku

nów w pow. Świętokrzyskim dotkniętej powodzią.
• Organizacji meczów Mistrzostw Europy EURO 2012 na 

Stadionie Narodowym w Chorzowie poprzez udzielenie 
swego poparcia i apelu o włączenie Chorzowa na podsta
wową listę miast, w których rozgrywane będą mecze w 
ramach EURO 2012.

• Stanowiska Rady Gminy wobec inicjatywy uroczystych 
obchodów rocznic Powstań Śląskich, popierając zgłoszo
ną przez Prezydenta Miasta Mysłowic inicjatywę wspól
nych działań gmin Śląska na rzecz uroczystych obcho
dów rocznic Powstań Śląskich.

• Ustalenia najniższego wynagrodzenia w wartości punktu 
dla pracowników zatrudnionych w Gminnym Zakładzie 
Gospodarki Komunalnej w Marklowicach.

• Powierzenia Wójtowi Gminy uprawnienia do ustalenia 
wysokości cen i opłat za korzystanie z usług, urządzeń i 
obiektów użyteczności publicznej będących w posiadaniu 
Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Marklowi
cach.

• Wystąpienia z wnioskiem do Wojewody o komunalizację 
nieruchomości położonych w obrębie Marklowic Dolnych.

• Przystąpienie do sporządzenia zmiany studium uwarun
kowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Marklowice.

• Przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarczego Gminy 
Marklowice.

• Eksploatacji górniczej w Polu Marklowice.
• Zmiany w Statucie Gminy Marklowice wprowadzając w § 

68 ust. 1. pkt.6 o brzmieniu: „6) Gminny Zakład Gospo
darki Komunalnej”.
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Czy będziemy budować 
nowe przedszkole?
W najbliższym czasie Rada Gminy Marklowice zajmie się tym problemem. Od kilku lat rocznie w naszej 
miejscowości rodzi się ponad 50 dzieci, a Przedszkole Publiczne zamiast 75 dzieci musi dzisiaj pomieścić 
ponad 120.

Z roku na rok do marklowickich 
przedszkoli uczęszcza coraz więcej dzieci. 
Na początku lat dziewięćdziesiątych 
Przedszkole Publiczne było obłożone w 
nominalnym swoim zakresie i uczęszczało 
do niego w zależności od roku od 70 do 
80 dzieci. Dzisiaj musi pomieścić w swo
ich murach ponad 120 dzieci.

Ponadto w ostatnich latach obserwuje
my stały dodatni przyrost naturalny w 
naszej miejscowości, więc możemy spo
dziewać się, że miejsc w przedszkolach w 
najbliższym czasie w Marklowicach może 
zabraknąć. Problem ten szczególnie uwi
dacznia się w dzielnicy Chałupki, gdzie 
rozwija się budownictwo mieszkaniowe i 
coraz więcej rodziców zamierza wysłać 
dzieci do przedszkola. Oprócz funkcjonu

jącej w tej dzielnicy w Szkole Podstawo
wej nr 2 „zerówki” nie ma tam i na razie 
nie widać możliwości utworzenia w tej 
szkole dodatkowego oddziału dla dzieci w 
wieku od trzech do pięciu lat.

- Zgłoszone potrzeby w tym zakresie 
przez rodziców pokazują nam, że tym pro
blemem musimy się niezwłocznie zająć i 
go rozwiązać -  mówi Tadeusz Chrószcz 
wójt gminy. Na ostatniej sesji Rady Gmi
ny wójt na liczne interwencje mieszkań
ców zaapelował do radnych, by w najbliż
szym czasie zająć się problemem. Wstęp
ne analizy pokazują trzy warianty rozwią
zania problemu przyszłych przedszkola
ków w Marklowicach. Pierwszy wariant 
to rozważenie możliwości utworzenia w 
¡śmiejących warunkach lokalowych w

budynku SP nr 2 dodatkowego oddziału 
przedszkolnego. Drugi wariant to rozwa
żenie możliwości dobudowania na wol
nym terenie przy SP nr 2 budynku, który 
pomieściłby kilka oddziałów przedszkol
nych, które zaspokoiłoby potrzeby Chału
pek i w jakimś stopniu odciążyłoby Przed
szkole Publiczne. Wariant trzeci, to roz
ważenie możliwości budowy jednego, 
nowoczesnego przedszkola dla całych 
Marklowic, które spełniałoby wszystkie 
standardy w tym zakresie.

Już w najbliższym czasie zapadną 
decyzje. Wariant zaaprobowany przez 
Radę Gminy przedstawiony zostanie w 
następnych wydaniach „Kuriera Marklo- 
wickiego”.

„Zawsze Razem”
- dzielnicowy turniej 
rodzinny
1 września br. cztery dzielnice: Praga, Górniok, 
Dolanek, Chałupki reprezentowane przez pięć ro
dzin z każdej dzielnicy, stawiły się na placu za 
urzędem gminy, by wystartować w dzielnicowym 
turnieju rodzinnym przeprowadzonym pod hasłem 
„Zawsze Razem”.

Rodziny mu
siały zmie
rzyć się m. in. 
z takimi kon- 
k u re n c j am i 
jak: slalom z 
piłką, przecią
ganie liny, 
n a w le k a n ie  
popcornu na 
nitkę, slalom 
z robieniem 
f r y t e k .

Oprócz dobrej kondycji i sprawności, drużyny musiały wykazać 
się także wiedzą o Marklowicach. Każda konkurencja była punk
towana.

Po przeprowadzeniu wszystkich konkurencji i podliczeniu 
punktów, okazało się, że równorzędnie pierwsze miejsce zajęły

dzielnice Górniok i Chałupki. Komisja konkursowa po krótkim 
namyśle i konsultacji z kapitanami Gómioka i Chałupek zarządziła 
dogrywkę. O losach pierwszego miejsca w dzielnicowym turnieju 
rodzinnym zadecydowały panie, które zmierzyły się w przeciąga
niu liny. Co by nie powiedzieć, większą krzepą wykazały się panie 
z Gómioka i tym samym przesądziły o losach pierwszego miejsca.

Oczywistym było, że najważniejsze nie jest zwycięstwo, ale 
dobra zabawa, której nie brakowało w trakcie zawodów. Na ko

niec rozdano wszystkim nagrody, i zaproszono na wspólny poczę
stunek.

Nagrodą główną będzie wyjazd wszystkich na wspólny piknik, 
zgodnie z hasłem imprezy „Zawsze Razem”, jak tylko dopisze 
pogoda. Wieczorem dla poprawy kiepskiej w tym dniu pogody 
bardzo gorąco zagrały i zaśpiewały zespoły Tabu Patrycja Wajs & 
Power Dance, zespół Tęcza oraz ABBA Family.
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Sprzedano 
kolejne działki
Jak  pisaliśmy w poprzednim numerze 
„K uriera” 11 września br. przeprowa
dzony został przetarg na sprzedaż 
dwóch działek budowlanych będących 
własnością Gminy.

Sprzedane działki zlokalizowane są na terenach 
przeznaczonych pod budownictwo jednorodzinne i 
szeregowe położonych pomiędzy ulicami Orlą a 
Mokrą. W drodze przetargu sprzedano dwie parcele 
położone przy nowo powstającej ulicy Zielonej. 
Pierwszą z oferowanych działek o powierzchni 619 
m kw. sprzedano za kwotę 20.760 zł brutto, a drugą
o powierzchni 766 m kw. za kwotę 40.600 zł brutto.

Cena wywoławcza za metr kw. tych działek 
wynosiła 25 zł brutto (z 22 proc. VAT).

Kolejne działki budowlane zlokalizowane na 
tym obszarze wystawione zostaną na sprzedaż w 
drodze przetargu prawdopodobnie pod koniec tego 
roku. Wystawione do sprzedaży parcele znajdują się 
przy ulicy Widokowej, gdzie obecnie prowadzone 
są prace podziału parceli i opracowywany jest pro
jekt drogi dojazdowej.

Budowa nowej drogi
Trwa budowa nowej drogi -  ulicy Zielonej i Środkowej.

Zadanie to polega na wybudowaniu od podstaw drogi, dzięki której możliwe 
będzie uzbrojenie nowych terenów w Marklowicach pod budownictwo mieszka
niowe. Droga budowana jest od podstaw i prowadzona jest na miejscu biegnącej 
tam tzw. polnej drogi. Droga budowana jest w tym roku wyłącznie na odcinku,

na którym uregulowane zostały sprawy własnościowe i których właścicielem 
jest Gmina. W przyszłym roku dokończony zostanie krótki fragment tej drogi, 
który połączy ją  z ulicą Orlą.

Przesunięcie realizacji końcowego odcinka ulicy Środkowej na wiosnę przy
szłego roku podyktowane jest tym, że dopiero niedawno udało się Gminie ure
gulować stan prawny części nieruchomości, po których ma biec droga i urucho
mić procedurę podziału i wykupu działek na ten cel.

GZGK już funkcjonuje
Zgodnie z wcześniejszymi zapo
wiedziami z dniem 1 września 
br. rozpoczęła działalność w 
Marklowicach nowa jednostka 
budżetowa funkcjonująca pod 
nazwą Gminny Zakład Gospo
darki Komunalnej (GZGK).

Siedziba GZGK mieści się przy ulicy 
Astrów 4a, a więc na terenie Gminnego 
Ośrodka Sportu. Funkcję p.o. dyrektora 
nowej jednostki organizacyjnej Gminy 
objął mgr Jacek Pawelec, który dotych
czas był inspektorem w Wydziale Infra
struktury Technicznej i Rozwoju Urzędu 
Gminy, i który bezpośrednio zajmował się 
sprawami, które m. in. obecnie realizował 
będzie zakład komunalny.

Do zadań Gminnego Zakładu Gospo
darki Komunalnej należy: bieżące utrzy
mywanie dróg i placów gminnych oraz 
dróg wewnętrznych będących własnością 
Gminy, utrzymanie czystości na terenie 
Marklowic poprzez oczyszczanie wraz z 
opróżnianiem koszy ulicznych, eksploata
cja szaletów gminnych, wykaszanie nieza
gospodarowanych terenów komunalnych, 
likwidacja dzikich wysypisk oraz całość 
zagadnień związanych z zakładaniem i 
utrzymaniem zieleni gminnej. Oprócz tych 
zadań nowy zakład w całości będzie utrzy
mywał i będzie gospodarzem odpowie
dzialnym za budynek i boiska Gminnego 
Ośrodka Sportu, a od 1 stycznia przyszłe
go roku GZGK przejmie również zarzą
dzanie gminną salą sportową i boiskiem 
znajdującym się przy tym obiekcie.

Zakład przejął także wszystkie zada
nia związane z zimowym utrzymaniem

gminnych dróg i parkingów. Zadania w 
tym zakresie będzie realizował częściowo 
własnymi siłami, dlatego zakupiony zosta
nie dodatkowy sprzęt. Rada Gminy zaak
ceptowała zakup ciągnika i pługa wirniko
wego. Podobnie jak poprzednimi laty 
część dróg gminnych odśnieżana będzie 
przez firmy wyłonione w drodze przetar
gu. Od tej zimy wszelkie uwagi dotyczące 
zimowego utrzymania dróg mieszkańcy 
Marklowic mogą kierować do GZGK pod 
nr tel. 455-02-92.

Z chwilą przekazania przez wykonaw
cę realizowanego obecnie na Placu Cen
tralnym I etapu projektu budowy Tropi
kalnej Wyspy zakład komunalny przejmie 
także administrowanie i utrzymanie tego 
kompleksu rekreacyjno-parkowego.

Do powstałej jednostki przeszło 7 
osób, które dotychczas pracowały w Urzę
dzie Gminy Marklowice. W związku z 
nowymi zadaniami, jakie wykonywał 
będzie GZGK, zatrudnia on obecnie 12 
osób. Oprócz stanowiska dyrektora i 
głównej księgowej, wyłonionej w drodze 
konkursu, pozostałe stanowiska są stano
wiskami robotniczymi.
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Nowy PROGRAM
ograniczenia niskiej 
emisji w Marklowicach
Przez emisje niskie określamy wprowadzenie do powie
trza atmosferycznego zanieczyszczeń gazowo-pyłowych 
emitowanych głównie przez domowe kotły grzewcze opa
lane węglem.

Niskie emisje to obecność w 
powietrzu, którym oddychamy, 
toksycznych trucizn. Na organizm 
człowieka działają one rakotwór
czo, niszcząc system odpornościo
wy, powodują schorzenia układu 
krążenia i dróg oddechowych. 
Szczególnie szkodliwe jest spala
nie w indywidualnych paleniskach 
wszelkiego rodzaju opakowań 
plastikowych i innych tworzyw 
sztucznych. Spalający ww. odpady 
sami są bezpośrednimi ofiarami 
tego typu postępowania.

Dotychczas realizowany sys
tem dopłat do zabudowy kotłów 
niskoemisyjnych jest aktualnie 
mało motywujący, głównie z uwa
gi na zbyt małe środki finansowe 
gromadzone na Gminnym Fundu
szu Ochrony Środowiska i Gospo
darki Wodnej, a także z uwagi na 
wysoką cenę retortowych kotłów 
najnowszej generacji spełniają
cych wysokie normy ograniczenia 
emisji spalania węgla. Dlatego też 
dopłaty do modernizacji systemów 
grzewczych na dotychczasowych 
zasadach zostały wstrzymane.

Proponowany przez Wójta 
Gminy, nowy PROGRAM ma 
przyczynić się do większego zain
teresowania właścicieli domów 
zakupem kotłów, które faktycznie 
ograniczają niską emisję. Do ta
kich kotłów, poza oczywiście 
gazowymi i olejowymi, można

zaliczyć kotły retortowe, których 
cena zakupu wynosi aktualnie ok. 
8 tys. zł.

PROGRAM zakłada korzyst
ny dla mieszkańców system finan
sowania przedsięwzięcia. W tym 
systemie Gmina zapewnia pokry
cie ok. 70 proc. kosztów (poprzez 
z a c ią g n ię c ie  p o ż y c z k i w 
WFOŚiGW), a pozostałą część 
mieszkaniec.

Zaznaczyć trzeba, że PRO
GRAM jest przeznaczony dla 
osób, które w ostatnich latach nie 
skorzystały z dotacji na przedmio
towy cel i dotyczy wyłącznie wy
miany kotłów tradycyjnych na 
kotły niskoemisyjne. Warunkiem 
wprowadzenia PROGRAMU do 
realizacji będzie uzyskanie odpo
wiedniej liczby zgłoszeń właści
cieli budynków zdecydowanych 
do przystąpienia do PROGRA
MU.

W tym celu do każdego eg
zemplarza „Kuriera Marklowic- 
kiego” została dołączona AN
KIETA, którą po wypełnieniu 
prosimy przekazać do Urzędu 
Gminy, w terminie do 31 paź
dziernika 2007 r. Wzór ankiety 
można pobrać też ze strony in
ternetowej Urzędu Gminy

www.gm ina.m arklowice.pl. 
a następnie wypełnioną przesłać 
na adres email:

ankieta@marklowice.pl

Biesiada Piwna
Piwny konwój „Tyskie”, który przemierzał Polskę 4 
sierpnia br. zawitał z „Biesiadą Piwną” do Marklowic.

Impreza rozpoczęła się o godzinie siedemnastej na placu za budynkiem 
Urzędu Gminy. Organizator imprezy Kompania Piwowarska SA zapewnił 
liczne gry, konkursy i zabawy. Na scenie wystąpi zespół YOUNG BAND 
śpiewający najpiękniejsze przeboje piwnych mocarstw Europy m.in.: An
glii, Irlandii, Holandii i Niemiec. Zaprezentowano też uczestnikom biesia
dy muzeum Tyskie -  historia browaru w Tychach w pigułce, liczne ekspo
naty i birofilia. Impreza trwała do północy.

Rys demograficzny Marklowic

Pod koniec lipca 2007 roku w Marklowicach 
m ieszka ło  5.314 mieszkańców, w tym na pobyt 

sta ły zameldowanych było 5.236 osób, a pobyt 

czasow y  78 osób.
W ciągu siedmiu miesięcy br. odnotowano 

dodatni przyrost naturalny, urodziło  s ię  bowiem 

35 dzieci, a zm arło  w tym czas ie  31 mieszkań
ców.

W analizowanym okresie w Marklowicach 
zam e ldow ano 36 nowych mieszkańców, a w y

m eldow ano z gm iny 27 osób.
Wzrost liczby mieszkańców naszej miejsco

wości odnotowujemy od 1998 roku.

PKS-em
z Marklowic do Katowic?
Prowadzone są rozmowy w sprawie uru

chomienia nowej regularnej linii autobuso
wej PKS łączącej Wodzisław Śl. -  Katowice 
przez Marklowice, Świerklany, Żory.

Jednak zanim zapadną decyzje w tej sprawie, wcze
śniej m. in. mieszkańcy Marklowic powinni wyrazić 
zainteresowanie funkcjonowaniem takiego połączenia 
autobusowego. Dopiero wtedy będzie można myśleć o 
jej uruchomieniu.

Po rozmowach pomiędzy prezydentem miasta Wo
dzisławia Śl. a zarządem PKS w Rybniku powstał pro
jekt uruchomienia regularnej linii autobusowej łączącej 
Wodzisław z Katowicami. Na początek planuje się uru
chomić cztery pary kursów w dni robocze. W Marklowi
cach PKS do Katowic przez Żory odjeżdżałby z przy
stanku Marklowice Dolne o godz.: 6.07, 10.22, 14.37 i 
20.07. Natomiast autobus z Katowic do Wodzisławia 
byłby na naszym przystanku o godz.: 9.13, 13.38, 18.08, 
23.23.

Wszelkie uwagi w sprawie uruchomienia tej linii 
autobusowej nasi mieszkańcy mogą kierować do Urzędu 
Gminy do Wydziału ITR do inspektor Bożeny Rygiel- 
Nogajska, pok. 302 lub tel. (32) 459-28-30.

Do uruchomienia regularnej linii autobusowej po
trzebne jest uzyskanie zezwolenia Urzędu Marszałkow
skiego Województwa Śląskiego po uzgodnieniu przebie
gu linii i rozkładu jazdy z właścicielami dworców auto
busowych oraz zarządców dróg na terenie których usytu
owane są przystanki autobusowe.

Miesięczny koszt uruchomienia linii wyliczony zo
stał na kwotę ok. 35,5 tys. zł. PKS liczy, że w kosztach 
partycypować będą wspomniane na wstępie miejscowo
ści. Jednak, jeżeli będzie małe zainteresowania ze strony 
naszych mieszkańców tym rozwiązaniem, partycypacja 
Marklowic w tym przedsięwzięciu będzie bezzasadna.

Warto dodać, że gmina ma obowiązek i możliwość 
partycypowania w kosztach utrzymani transportu lokal
nego, a połączenie pomiędzy Wodzisławiem a Katowica
mi do takiego zaliczyć nie można. By problem ten jed
nak podjąć, najpierw muszą wypowiedzieć się mieszkań
cy: czy takie zapotrzebowanie istnieje?
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Eksploatacja górnicza 
w Polu Marklowice
Rada Gminy Marklowice na sesji w sierpniu br. 
przyjęła uchwałę w sprawie eksploatacji górniczej w 
Polu Marklowice, w której wyraziła swoje stanowi
sko w tej ważnej dla mieszkańców gminy sprawie.

Po wnikliwej analizie dokumentacji przedstawionej przez ko
palnie prowadzące eksploatację w Polu Marklowice radni wyrazili 
swoje stanowisko wobec wspomnianej wcześniej eksploatacji pro
wadzonej przez kopalnie „Jankowice” i „Marcel”. Przyjęte stanowi
sko ma na celu zobligowanie Kompanii Węglowej SA do podjęcia 
działań w kierunku poprawy profilaktyki górniczej i sprawnego 
usuwania szkód górniczych. Jak zapisano w uchwale kontynuacja 
eksploatacji węgla w Polu Marklowice powinna w pełni uwzględ
niać oczekiwania mieszkańców odnośnie ochrony ich mienia i re
kompensaty za poniesione szkody.

Rada Gminy eksploatację w Polu Marklowice warunkuje nastę
pującymi zapisami:

1. Przetargi dotyczące remontów z tytułu szkód górniczych należy 
przeprowadzać w sposób ciągły, w miarę potrzeb, tak aby w 
udzielaniu zleceń nie było przerw.

2. Wprowadzić możliwość wskazania przez właściciela nierucho
mości firmy, która będzie wykonywać remont.

3. Dokumentacja kosztorysowa powinna obejmować wszelkie 
składniki cenotwórcze, tak aby właściciel wykonująy remont we 
włanym zakresie nie poniósł straty w przypadkach, gdy coraz 
częściej remont dla niego wykonują podmioty gospodarcze.

4. Poszkodowanym z tytułu szkód górniczych winna być udostęp
niona pełna dokumentacja kosztorysowa.

5. Przedsiębiorca górniczy winien wyznaczyć inspektora dla zała
twienia spraw pilnych, tj. zagrażających bezpieczeństwu po
szkodowanych.

6. Wielokrotne (powtarzalne) remonty budynków mieszkalnych 
należy zastąpić jednorazową wypłatą obiektów na wniosek wła
ściciela nieruchomości.

7. Inspektorzy szkód górniczych powinni podejmować zgłoszenie 
szkody telefonicznie i w ciągu najbliższych 3 dni spisać wnio
sek (wraz z właścicielem) dot. naprawienia szkody na miejscu 
zaistnienia szkody.

8. Powinien być bezwzględnie przestrzegany umowny termin na
prawienia szkody.

9. Należy umożliwić poszkodowanemu wybór własnego inspekto
ra nadzoru inwestorskiego na koszt kopalni, w przypadku roz
bieżności w ocenie jakości robót.

10.Niezbędne jest zwiększenie środków finansowych przeznaczo
nych przez kopalnie na naprawienie szkód górniczych.

11 .Przy wyborze firm remontowych, jedynym kryterium oceny nie 
powinna być najniższa cena, ale również referencje i jakość 
pracy.

12.Wszelkie procedury od chwili zgłoszenia szkody do jej realiza
cji powinny być maksymalnie skrócone i uproszczone.

13.W związku z niewystarczającą profilaktyką górniczą i praktyką 
naprawiania szkód górniczych należy przywrócić w Polu Mar
klowice system eksploatacji z zastosowaniem podsadzki płyn
nej.

14. Niezbędna jest aktualizacja wysokościowych punków pomia
rowych w Polu Marklowice w celu ustalenia wielkości osiada
nia terenu od początku eksploatacji, a wyniki pomiarów należy 
przekazywać każdorazowo do Urzędu Gminy.

15. Konieczne jest przyspieszenie działań naprawczych na tere
nach górniczych zlikwidowanej KWK „1 Maja”.
Stanowisko zostało przesłane do Kompanii Węglowej SA i Cen

trum Wydobywczego Południe.

Szkody górnicze 
tematem obrad 
zespołu
10 sierpnia br. w Urzędzie Gminy Marklowice 
obradował na kolejnym, kwartalnym posiedzeniu 
Zespół Roboczy ds. Eksploatacji w Polu Marklo
wice. W posiedzeniu oprócz przedstawicieli mar- 
klowickiego samorządu uczestniczyli przedstawi
ciele Okręgowego Urzędu Górniczego w Rybniku
i przedstawiciele dyrekcji kopalń „Jankowice” i 
„M arcel”.

Tematem posiedzenia była analiza wykonanych napraw 
szkód górniczych za pierwsze półrocze br. przez kopalnie pro
wadzące eksploatację górniczą na terenie Marklowic. Omówio
no także stanowisko Rady Gminy w sprawie ,»Analizy ekono
miczno-społecznych skutków wpływu na powierzchnię projek
towanej eksploatacji górniczej w Polu Marklowice kopalń Jan
kowice i Marcel”.

Jak podali przedstawiciele kopalń za sześć miesięcy br. 
„Jankowice” wykonały 57 proc. zaplanowanych na ten rok na
praw szkód górniczych w naszej gminie na kwotę ok. 1,1 min 
zł. „Marcel” w tym samym okresie usunął 30 proc. zaplanowa
nych na ten rok szkód górniczych na kwotę ponad 2, 2 min zł. 
W trakcie dyskusji zwrócono uwagę na konieczność przyspie
szenia remontu kanalizacji sanitarnej i deszczowej w Strefie 
Aktywności Gospodarczej w Marklowicach (aktualnie wykony
wana jest dokumentacja projektowa naprawy). Ponadto w SAG 
zamiast planowanego zasypania powstałego tam zalewiska 
zostanie ono usunięte poprzez wypompowanie zgromadzonej 
wody. Kolejny poruszany problem związany z usuwaniem 
szkód górniczych dotyczył przebudowy drogi przy ulicy Wy
zwolenia, która zgodnie z projektem został podniesiona, ale nie 
wykonano pod nasypem przepustu, co uniemożliwia spływ wód 
deszczowych. Przedstawiciel kopalni „Marcel” zapewnił, że 
przepust jest projektowany i zostanie wykonany. Najpóźniej do 
15 września br. kopalnie zobowiązały się zmodernizować na
wierzchnię ulic Jabłoniowej i Bławatkowej, by mogły zostać 
przeprowadzone na nich ogólnopolskie zawody sportowe. Do 
końca br kopalnie powinny wypłacić gminie koszty poniesione 
na wykonanie zabezpieczenia Gminnego Ośrodka Sportu.

Kolejnym istotnym zagadnieniem poruszanym na posiedze
niu komisji było omówienie stanowiska Rady Gminy, które 
przyjęto w formie uchwały na sesji w dniu 28 sierpnia br. (treść 
stanowiska obok).

Zespół ds. eksploatacji omawiał także realizację jednorazo
wych odszkodowań dla właścicieli nieruchomości w „Dolinie 
Wilczka”. Do połowy tego roku jednorazowe odszkodowania 
wypłacono dwóm właścicielom domów, a do końca br. kolejni
4 właściciele nieruchomości na tym obszarze otrzymają jedno
razowe odszkodowania z kopalni. Jednorazowe odszkodowania 
otrzyma 4 właścicieli nieruchomości zlokalizowanych na tere
nie zalewiska Z-6, a z zalewiska Z -12 będzie wypompowywana 
woda.

Jak podały kopalnie, aktualnie na terenie gminy Marklowice 
eksploatacja górnicza prowadzona jest przez „Marcel” w trzech 
ścianach wydobywczych: W-2 w pokładzie 503/4 („Dolina 
Wilczka”), C-7 w pokładzie 501/7 i Z-l w pokł. 507 (czasowo 
ściana jest zatrzymana). Kopalnia „’’Jankowice” eksploatuje 
dwie ściany: Z-2 w pokł. 415/2 i Z-6 w pokł. 413.
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Nowi dyrektorzy
W Szkole Podstawowej nr 2 i Gimnazjum w Marklowicach z początkiem 

tego roku szkolnego na stanowiskach dyrektorów tych placówek oświato

wych nastąpiły zmiany. Zmian dokonano w związku z przejściem Marii 

Staszak oraz Jolanty Tomaszewskiej - zasłużonych, wieloletnich pedago

gów marklowickiej młodzieży na emerytury.

Jolanta Tomaszewska i Maria Staszak, 
wieloletni dyrektorzy marklowicach szkół, 
to wielce zasłużeni pedagodzy dla oświaty o 
czym świadczą wyniki nauczania i osiągnię
cia jakie uczniowie kierowanych przez nich 
szkół zdobyli i zdobywają na szczeblu po
wiatu, województwa, jak również i kraju. 
Prowadzone szkoły w niczym nie przypomi
nają tych, którymi zaczęły kierować w mo
mencie powierzenia im stanowiska dyrekto
rów. Dzisiaj placówki te są wizytówką na
szej gminy. Jest to zasługa dyrektorów tych 
placówek, jak również władz samorządo
wych gminy. Warto w tym miejscu dodać, 
że Jolanta Tomaszewska obejmując stanowi
sko dyrektora Gimnazjum w Marklowicach, 
tworzyła tę szkolę od podstaw.

Z dniem 1 września br. dyrektorem Gim
nazjum w Marklowicach została Halina 
Winkler, która dotychczas piastowała stano
wisko jego wicedyrektora. Od wielu lat jest 
nauczycielem w Marklowicach.

Akcja Lato
Ponad 300 marklowickich dzieci 
skorzystało w tegoroczne wakacje 
z kolonii i półkolonii organizowa
nych przez Urząd Gminy.

W tym roku na kolonie do Węgierskiej 
Górki do Domu Wczasowego ,,Modrzew” 
pojechało 40 dzieci z naszej Gminy. Były to 
dzieci z rodzin najniżej uposażonych oraz z 
rodzin patologicznych. Uczestnicy kolonii 
byli pod opieką 3 opiekunów oraz kierowni
ka kolonii. Dzieci bardzo aktywnie uczestni
czyły w konkursach, zabawach i zajęciach. 
Każdy z uczestników mógł znaleźć coś dla 
siebie. Dzięki sprzyjającej pogodzie, więk
szość czasu dzieci spędzały nad rzeką, urzą
dzając różne zabawy, takie jak: gra w piłkę 
wodną budowanie zapór z kamieni, gra w 
cztery ognie balonami napełnionymi wodą. 
Zorganizowano też rozgrywki i zabawy 
sportowe takie jak: turniej tenisa stołowego 
w kategorii dziewczynek i w kategorii 
chłopców, rzuty do celu indywidualne oraz 
grupowe, wyścigi rzędów z przeszkodami.

Od 1 września nowym dyrektorem 
Szkoły Podstawowej nr 2 jest Iwona Ko- 
tyrba, która dotychczas przez wiele lat 
była nauczycielem w Szkole Podstawowej 
nr 3 w Marklowicach.

Nowi dyrektorzy powołani zostali w 
drodze konkursu. W komisjach konkurso
wych, którym przewodniczył Stanisław 
Kłosek dyrektor GZOPO, zasiadło po 
trzech przedstawicieli kuratorium i rady 
gminy oraz po dwóch przedstawicieli rady 
pedagogicznej i rady rodziców.

Nowi dyrektorzy powołani zostali na 
5-letnią kadencję.

Decyzją Wójta Gminy po uzyskaniu 
opinii kuratorium na kolejną kadencję 
powierzono obowiązki dotychczasowym 
dyrektorom pozostałych dwóch marklo
wickich placówek oświatowych. Dyrekto
rem SP nr 3 jest Katarzyna Rybka- 
Kocuper, a Przedszkola Publicznego Ewa 
Winkler.

Dużym powodzeniem cieszył się też kon
kurs „Słodko-Lotek”. Pierwszego dnia ogło
szono konkurs na najładniej utrzymany po
rządek w pokojach oraz konkurs na kultural
ne zachowanie przy stole. Wszystkie dzieci 
chętnie uczestniczyły w konkursach tym 
bardziej, że uczestnicy nagradzani byli drob
nymi upominkami i słodyczami. Żadne z 
dzieci nie wróciło bez upominku. Konkur
som towarzyszył śmiech z zabawnych sytu
acji, których nie brakowało, radość ze zwy
cięstwa, a przede wszystkim zdrowa rywali
zacja. Pobyt dzieci w Węgierskiej Górce 
sfinansowała Gmina Marklowice.

W półkoloniach organizowanych i finan
sowanych przez Gminę Marklowice udział 
wzięły wszystkie dzieci, które chciały sko
rzystać z tej formy wypoczynku. Mimo że 
pogoda nie była najlepsza półkolonie organi
zowano 3 razy w tygodniu przez cały lipiec. 
Dzieci zwiedziły: Palmiamię w Gliwicach, 
Radiostację w Gliwicach, Studio Filmów 
Rysunkowych w Bielsku, obejrzały film 
„Shrek III”, odwiedziły Chlebową Chatę w 
Brennej, przepłynęły dolinę „Czarnego 
Pstrąga” w Tarnowskich Górach. Dużą 
atrakcją dla dzieci były też wyjazdy na base
ny: Wodny Raj w Pawłowicach, Aquapark

(Ciąg dalszy na stronie 10)

Dodatkowy 
przystanek 
linii 218
Od dnia 1 września br. uru
chomiony został dodatkowy 
przystanek o nazwie 
„Marklowice Widokowa” 
usytuowany pomiędzy istnie
jącymi przystankami 
„Marklowice Sklep” i 
„Marklowice G órka”.

U ruchom ienie dodatkow ego 
przystanku na linii autobusowej nr 
218 jest częściowym rozwiązaniem 
postulatu zgłaszanego przez miesz
kańców naszej gminy, by między 
przystankami „Marklowice Sklep” i 
„Marklowice Górka”, przy ulicy 
Wiosny Ludów usytuować dodat
kowy przystanek. Postawienie do
datkowego przystanku na tym od
cinku, na dzień dzisiejszy jest moż
liwe, tylko dla linii 218, która ob
sługiwana jest przez mały autobus. 
Jego parametry techniczne umożli
wiły usytuowanie przystanku bez 
obowiązku budowania, zgodnie z 
obowiązującymi przepisami, zatoki 
autobusowej.

Gmina prowadziła także rozmo
wy, by autobusy komunikacji miej
skiej pozostałych linii mogły za
trzymywać się na tym przystanku. 
Niestety większe autobusy, jakie 
kursują na pozostałych liniach nie 
mają możliwości zjeżdżania na ten 
fragment ul. Widokowej.

Do roku 2009 przewiduje się 
wykonanie modernizacji ulicy Wio
sny Ludów, która jest drogą powia
tow ą stąd też Urząd Gminy Mar
klowice wystąpił do zarządcy tej 
drogi, by w ramach jej moderniza
cji wybudować zatoki autobusowe 
na przystankach.

Przyjęte rozwiązanie z urucho
mieniem dodatkowego przystanku 
na ulicy Wiosny Ludów jest naj
prostszym i najmniej czasochłon
nym rozwiązaniem. Jedyny koszt 
jaki poniesie tutaj Gmina związany 
będzie z postawieniem wiaty auto
busowej. W ramach realizacji zada
nia związanego z uzupełnianiem 
wiat autobusowych na terenie Mar
klowic na przystanku „Marklowice 
Widokowa” zabudowana zostanie 
wiata.
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Marklowicka OSP najlepsza
17 czerwca br. odbyły się Zawody Sportowo Pożarnicze na szczeblu miej- 
sko-gminnym w Zawadzie. Nasi strażacy spisali się na medal zdobywając 
I miejsce w grupie.

W zawodach wystartowało 10 drużyn, 
które rywalizowały między sobą w biegu 
sztafetowym i w ćwiczeniu bojowym. Nasi 
strażacy zdobyli 118 punktów i tym wyni
kiem zakwalifikowali się do zawodów na 
szczeblu powiatowym. Puchar za I miejsce 
wręczył marklowickiej OSP Prezydent Mia
sta Wodzisławia SI. Mieczysław Kieca.

W zawodach udział brali: Wróbel Stani
sław, Krypczyk Adam, Nowak Piotr, Nowak 
Jacek, Firut Damian, Celary Rafał, Brach- 
man Jarosław, Brachman Mariusz, Ciemięga 
Piotr, Skupień Piotr.

Udział w zawodach brała również Mło
dzieżowa Drużyna Pożarnicza która zajęła 
VI miejsce.

Zarząd Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Marklowicach był organizatorem turnieju 
plastycznego. Prace złożone przez ucznio- 
wiów szkół podstawowych i gimnazjum 
brały udział w eliminacjach szczebla miej
sko-gminnego w OSP Radlinie-Głożynach. 
W grupie szkoły podstawowe klasy 1-3, 
trzecie miejsce zdobył Tomasz Gembalczyk 
z SP nr 2 w Marklowicach. Wyróżnienie 
przyznano w tej grupie Mariuszowi Bujoko- 
wi również z SP nr 2. W grupie szkół gimna
zjalnych I miejsce zdobyła Magdalena 
Szweda z Gimnazjum w Marklowicach. 
Nagrody ufundował Zarząd Miejski Związ
ku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w 
Wodzisławiu Śląskim.

Akcja Lato
(Ciąg dalszy ze strony 9) 
w Tarnowskich Górach, Delfin w Gli
wicach oraz baseny w Skoczowie i w 
Szymocicach.

Dzieci wypoczywały pod opieką 
wychowawców. Natomiast szkolna 
stołówka w SP nr 1, przygotowała dla 
dzieci suchy prowiant. Wszyscy 
uczestnicy półkolonii byli bardzo za
dowoleni, mimo że pogoda w tym 
roku była kapryśna.

Ponadto 29 dzieci wypoczywało w 
Zakopanem, gdzie miały bardzo uroz
maicony program, w tym między inny
mi pobyt na Słowacji w basenach ter
malnych. Pobyt tych dzieci sfinanso
wał Ośrodek Pomocy Społecznej w 
Marklowicach. Oprócz tego 6 dzieci 
przebywało na obozie w Ustroniu, a 3 
na obozie nad morzem w Pogorzelicy. 
Wyjazd tych dzieci sfinansowało Ku
ratorium Oświaty w Katowicach.

czyć: Parla
ment, Stare 
M i a s t o ,
Zamek Kró
lewski, Wi
lanów, Ła
zienki, za
plecze TVP 
oraz liczne 
muzea.

N ajw aż
niejsze osią
gnięcia mło
dych mar-
klowiczan to: III miejsce Joanny Komorek w skoku w dal, I miej
sce Szymona Rybaka w biatlonie letnim, III miejsce Agaty Marek 
w biegu przełajowym, II miejsce drużynowo w piłce ręcznej 
dziewczyn, II miejsce Kazimierza Kotuli w biegu na 1000 m, I 
miejsce Szymona Bąka w pchnięciu kulą I miejsce Mirosławy 
Piechoczek w biegu na 100 m, II miejsce Artura Ferensa w pływa

niu, II miejsce Roberta Jojko 
w biegu przełajowym, 1 miej
sce Szymona Rybaka w biegu 
na 400 m, III miejsce Rafała 
Radeckiego w biegu na 1000 
m, III miejsce Joanny Komo
rek w szachach, III miejsce 
Magdaleny Budniewskiej w 
pływaniu, III miejsce Mirosła
wy Piechoczek w skoku w 
dal, III miejsce Agaty Marek 
w biegu na 800 m, V miejsce 
Pawła Stefańskiego w cho
dzie, IV miejsce Wojciecha 
Kałuży w biegu na 100 m, IV 
miejsce Kazimierza Kotuli w 
biegu przełajowym, IV miej
sce Natalii Piechoczek w sko
ku w dal, V miejsce Pawła 

(Ciąg dalszy na stronie II)

Międzynarodowe
spotkania w stolicy
W dniach od 7 do 15 lipca br. grupa młodzieży z
Marklowic wzięła udział w finałach XIX Między
narodowej Parafiady Dzieci i Młodzieży w W arsza
wie. Spotkanie młodzieży obchodzono pod hasłem: 
„Życie oddane wychowaniu -  Ruch rzeźbi umysł, 
serce i ciało”.

Na warszawskich obiektach Szkoły Głównej Gospodarstwa 
Wiejskiego zjawili się uczestnicy z całej Polski oraz goście m.in. z 
Ukrainy, Rosji, Łotwy, Litwy, Białorusi, Mołdawii, Czech, Słowa
cji, Włoch, Armenii i Kenii -  łącznie około 3500 młodzieży wraz 
z opiekunami.

Uczestnicy rywalizowali w 
kilkudziesięciu dyscyplinach, 
nie tylko sportowych, bowiem 
Parafiada to także konkursy 
biblijne, liturgiczne, plastyczne 
i artystyczne.

Grupa młodzieży z Mar
klowic pod opieką Mireli Maj- 
tyka i Mirosławy Piechoczek 
wyjechała do stolicy już po raz 
szósty. Jak co roku marklowi- 
czanie wrócili z finałów nie 
tylko z mnóstwem nagród 
zdobytych w konkursach i 
zawodach sportowych, ale i z 
bogatą wiedzą nabytą podczas 
zwiedzania stolicy. W trakcie 
pobytu w Warszawie młodzież 
miała okazję zwiedzić i zoba
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Ruszyły rozgrywki IV ligi
Zespół Polonii Marklowice w sezonie 2007/2008 występuje w IV lidze Grupy 
Śląskiej II. Na inaugurację tegorocznych rozgrywek piłkarze Polonii podej
mowali na swoim boisku drużynę LKS Łąka, którą pokonali 3:1.

NASI
JUBILACI

w lipcu, sierpniu i wrześniu 
2007 r. swoje jubileusze 

obchodzą

Po siedmiu kolejkach 
Polonia Marklowice zajmowa
ła trzynaste miejsce w tabeli 
gromadząc na swoim koncie 4 
punkty.

W nowym sezonie w ka
drze Polonii Marklowice wy
stępują bramkarze: Denis
Firla, Dawid Mika, Stanisław 
Pietruszka; obrońcy: Paweł 
Piechaczek, Bartłomiej Krót
ki, Mariusz Brachman, Michał 
Skupień, Kamil Kaczmarczyk, 
Szymon Adam, Mirosław 
Kotas; pomocnicy i napastni
cy: Maciej Skupień, Artur 
Mazur, Jarosław Pawelec, 
Michał Pieczka, Krzysztof 
Błędowski, Marek Powiecko, 
Adam Skupień, Tomasz Zie
liński, Damian Krzyżak, Do

minik Pluta, Tomasz Paszen- 
da, Wojciech Francuz, Komel 
Kotula, Robert Kuczmaszew- 
ski i Bartłomiej Matysek. Po 
słabym starcie na początku 
sezonu, działacze klubu posta
nowili zrezygnować z usług 
dotychczasow ego trenera 
Polonii Dariusza Widawskie
go. Masażystą zespołu jest 
Mariusz Szebesta.

W sezonie 2007/2008 w 
barwach Polonii Marklowice 
występuje siedmiu nowych 
piłkarzy: Kaczmarczyk, Fran
cuz, Adam, Krzyżak, Kotas, 
Matysek i Stępień. W trakcie 
przerwy w rozgrywkach z 
zespołu odeszli Knesz do 
Niedobczyc, Mańka do Pszo
wa, Sobol do Lubomi i, Kobe-

szko do Rogowa i Halszka do 
Świerklan.

Do końca rundy jesiennej 
terminarz rozgrywek naszego 
zespołu przedstawia się nastę
pująco: 23 września Polonia 
Marklowice —  Energetyk 
ROW Rybnik, 30 września 
Przyszłość Rogów — Polonia 
Marklowice, 7 października 
Polonia Marklowice — Unia 
Racibórz, 14 października 
Start Mszana — Polonia Mar
klowice, 21 października 
Polonia Marklowice —  Grun
wald Ruda Śląska, 28 paź
dziernika Polonia Marklowi
ce —  Wawel Wirek, 4 listo
pada Victoria Jaworzno — 
Polonia Marklowice.

Międzynarodowe spotkania w stolicy

80 lat 

Helena WIŚNIEWSKA 

Anna STRĄCZEK 

Józef CICHY

85 lat

Anna MUSIOLIK 

Władysław WANOT

90 lat

Jadwiga ADAMCZYK 

Gertruda WARZESZKA

50. lecie ślubu

Aniela i Hubert 

TRYBUŚ 

Regina i Kazimierz 

WYWIOŁ 

Bronisława i Hilary 

TRONT

Jubilatom życzymy dobrego 

zdrowia i spokojnych, 

radosnych dni.

(Ciąg dalszy ze strony 10)
Stefańskiego w biatlonie letnim, IV miejsce 
Szymona Bąka w pływaniu, VI miejsce 
Krzysztofa Fojcika w chodzie, IV miejsce dru
żynowo w piłce ręcznej chłopców. Zawodnicy 
z Marklowic odnieśli także sukces w konkursie 
wiedzy o sporcie. Robert Jojko zajął II miejsce,

a Joanna Komorek IV w konkursie pt. „Udział 
reprezentantów Polski w Mistrzostwach Świata 
w piłce ręcznej -  Niemcy 2007”.

Koszty wyjazdu naszej młodzieży do stoli
cy, jak co roku, częściowo pokrył Urząd Gmi
ny w Marklowicach.

Gazeta Samorządowa Gminy 
Marklowice. Wydawca: Gmina 
Marklowice. Redaguje: Piotr Górec
ki. Druk: Agencja Reklamowo- 
Poligraficzna, 44-321 Marklowice, 
ul Orla 21a, tel.453-81-69.
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XIII Dożynki Gminne w obiektywie

Kadra 
najlepsza 
w turnieju 
dożynkowym
25 sierpnia rozegrano eliminacje, a
2 września odbyły się mecze finało
we II Dożynkowego Turnieju Piłki 
Nożnej Pięcioosobowej o Puchar 
Wójta Gminy Marklowice.

Do turnieju zgłosiło się 5 drużyn, które w 
pierwszej fazie turnieju, w dniu 25 sierpnia br. 
rozegrały mecze systemem „każdy z każdym”.

Do fazy finałowej awansowały cztery drużyny: MARAKANA, 
DON’T KOKS, FC RANDAOEL i KADRA.

W niedzielę, 2 września w meczu o trzecie miejsce DON’T 
KOKS pokonał FC RANDAOEL 4-0. W stojącym na bardzo wy
sokim poziomie meczu finałowym KADRA pokonała MARAKA- 
NĘ 5-3. Drużyna KADRY wystąpiła w składzie: Adam Mańka, 
Janusz Stencel, Tadeusz Zamarski, Stanisław Psota, Bartosz Mań

ka, Szymon Stencel, Łukasz Czepczor, Adam Hołomek.
W przerwie finałów rozegrano konkurs strzelania rzutów kar

nych dla chłopców. Pierwsze miejsce zajął Szymon Wacławik, 
drugi był Robert Stencel, a trzeci Radosław Polnik.

Puchary i nagrody rzeczowe najlepszym drużynom wręczył 
Wójt Gminy Marklowice Tadeusz Chrószcz.


